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Señor Aguirre, si es que, además…, cuando usted dice que 
hay una amenaza, pero es incapaz de poner un solo ejem-
plo en la Comunidad Valenciana, donde haya habido una 
intromisión y que no se haya actuado, cosa que es que ni la 
ha habido, que también me preocupa que si hubiera habido 
una intromisión de las que usted habla y, efectivamente, 
hubiera una carga de la prueba…, de la intromisión ya se 
ocuparán, efectivamente, las fuerzas y cuerpos de segu-
ridad del estado, pero de las conclusiones de esa intromi-
sión, por ejemplo, que pudiera existir maltrato animal, veja-
ción a los animales, etcétera, etcétera, insalubridad y que no 
se actuara…

Yo creo que usted debe saber que, si existen este tipo de 
casos, pues no solamente el hecho de la prueba debe ser 
investigado, sino que la misma prueba también. Y eso es 
una cuestión lógica. Porque, de hecho, una de las cosas que 
persiguen hasta los propios ganaderos es cumplir religiosa-
mente la normativa de bienestar animal. Y la administración 
tiene que velar también para que se cumpla y que en caso 
de que se incumpla, efectivamente, activar toda la norma 
que recaiga sobre el incumplidor. Y aquí, sin miedo.

La cabaña ganadera, las explotaciones ganaderas de la 
Comunidad Valenciana cumplen la normativa, y en el caso 
que se demostrara que alguna de ellas la incumple, caería 
toda la normativa sobre las mismas, como cualquier sector.

En el caso de la ganadería, y usted mismo lo ha admitido, 
es verdad que van surgiendo normativas europeas, reales 
decretos, etcétera, que tienen que aplicar, y tienen que 
aplicar no porque sí, sino porque tienen que minimizar los 
impactos ambientales que generan, y eso es una obviedad; 
tienen también que aplicar las mejoras en bienestar animal, y 
eso es una obviedad; tienen que modernizar sus infraestruc-
turas, y yo creo que eso que el sector ganadero está traba-
jando con total normalidad y con la ayuda de la adminis-
tración valenciana, pues, no tiene nadie que sentir ninguna 
amenaza.

La amenaza sería si tuviéramos un grupo político que, por 
cuestiones de negacionismo, intentara impedir los avances 
de la ganadería valenciana, del conjunto del estado y Europa. 
(Aplaudiments) Eso sería el problema, eso sería un problema . 
Y, por tanto, no se preocupe .

Aquí en la Comunidad Valenciana tenemos más de 2,8 millo-
nes de euros para las explotaciones ganaderas para la adap-
tación de los dos reales decretos que afectan al sector 
porcino y también al avícola. Hemos activado más de 4,5 
millones de euros extraordinarios para que superaran la 
crisis de la covid. Hay más de seis millones de euros también 
para la adaptación de las granjas. Creo que vamos invir-
tiendo cada vez más y el sector lo agradece. Y sabe que esta-
mos acompañándole . Y no solamente con el sector, sino con 
las entidades, con los ambientalistas, con la ciencia, con las 
universidades, y espero que con la política sensata.

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Senyories, i amb la pregunta última que formula la il·lustre 
diputada Estefania Blanes, en nom del Grup Parlamentari 
Unides Podem, a l’honorable consellera de Participació, 
Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica, finalitza-
rem este punt i l’ordre del dia .

Té la paraula la il·lustre diputada Estefania Blanes.

La senyora Blanes León:

Gràcies, president .

Bona vesprada a totes i a tots .

Bona vesprada, consellera .

Els grups de pressió i d’interés existeixen i actuen diària-
ment. Això és un fet. Però la falta de regulació estatal que 
garantisca informació veraç sobre aquesta activitat, provoca 
un important problema de percepció de corrupció i, a conse-
qüència d’això, una forta desafecció social.

La societat percep, moltes vegades amb raó, que aquesta 
activitat és opaca o relacionada amb pràctiques il·legítimes 
i corruptes. Una situació que organitzacions com 
Transparència Internacional ha posat de relleu en diverses 
ocasions .

En aquest sentit, regular l’activitat dels grups d’interés és 
una exigència perquè la transparència, la informació pública 
i la rendició de comptes siguen principis rectors del sistema 
democràtic. Però una regulació de la seua activitat també 
pot potenciar l’aspecte positiu dels grups d’interés, perquè 
existeixen persones i organitzacions que de manera total-
ment lícita, utilitzen, realitzen activitats que ajuden a millorar 
l’elaboració i l’aplicació de les polítiques públiques, perquè 
aporten informació útil i molt rellevant.

D’aquesta manera, aquesta activitat pot millorar les polí-
tiques públiques impulsant la qualitat democràtica de les 
normes a partir de la participació activa, transparent i igua-
litària de tots els grups d’interés en processos de deci-
sió. Però com totes sabem, l’única manera de minimitzar els 
aspectes negatius i, precisament, de potenciar els aspectes 
positius dels grups d’interés, és posar en marxa una regula-
ció efectiva de l’activitat que realitzen.

Davant de la falta de normativa estatal, algunes comunitats 
autònomes han desenvolupat les seues pròpies regulacions . En 
el cas d’ací, del País Valencià, a través de la Llei reguladora de 
les activitats dels grups d’interés, ha establit el que serà segura-
ment el marc normatiu més complet de tot l’estat espanyol.

Aquesta llei estableix una sèrie d’eines com la petjada legis-
lativa, els drets i obligacions exigibles als grups d’interés 
per a dotar de transparència l’activitat que realitzen, mesu-
res que segur, ara, en la seua intervenció potser ens puga 
detallar .

No obstant això, perquè aquestes mesures siguen efectives, 
la llei requeria un desenvolupament reglamentari i la posada 
en marxa del registre de grups d’interés. Per això creiem que 
és tan important el treball que ha dut a terme des de la seua 
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conselleria, tant en el desenvolupament del reglamentari 
com també en la posada en marxa del registre . En poc més 
de dos setmanes ja s’han inscrit desenes de grups d’interés 
entre promotors, centres comercials, residències privades, 
etcètera .

 Finalment, com sabrà, Unides Podem Esquerra Unida volem 
recordar que aquesta cambra també té una tasca pendent 
per a regular els grups d’interés, perquè és necessari que 
aprovem una modificació en el reglament de les Corts 
perquè la llei aquesta i el registre siguen també aplicables a 
l’activitat d’influència que es realitzen a aquestes Corts.

Com saben, nosaltres hem presentat una proposta concreta, 
que esperem que prompte puga ser una realitat.

El que ja és una realitat, gràcies a l’activitat d’aquest regis-
tre per part de la Conselleria de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica, és que qualsevol grup 
d’interés que vullga dur a terme la seua activitat amb els 
membres del Consell, els seus alts càrrecs o el seu personal, 
està obligat a registrar-se i a complir amb el codi ètic i amb 
totes les obligacions que imposa la llei. Sens dubte, un avanç 
clau per a garantir la transparència i la rendició de comptes 
i la informació pública de l’activitat d’influència que duen a 
terme aquests grups.

Per tot això, li preguntàvem, consellera, què suposarà per 
a la ciutadania en matèria de transparència i bon govern 
comptar amb aquesta eina.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La pregunta serà contestada per l’honorable consellera de 
participació, transparència...

Quan vosté vullga .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Gràcies, president .

Gràcies, diputada, per la pregunta .

Efectivament, el registre de grups d’interés de la Generalitat 
Valenciana, ja és una realitat. Després de l’aprovació, el 
passat 15 d’octubre del Decret 172, de 2021, del Consell, 
que regula l’activitat de grups d’interés de la Comunitat 
Valenciana, hem pogut posar-lo en marxa .

Jo recorde una pregunta ací, de la senyora Peris, de 
Ciudadanos, que dubtava. Me va fer una pregunta perquè 
dubtava que se ficara en marxa. Jo li vaig dir, sense cap 
dubte, que seria una realitat, que estàvem millorant, que 
anàvem a tardar un poquet més, però per a millorar eixe 
registre. I, efectivament, hui és una realitat.

Es tracta d’una eina més d’un marc d’integritat institucio-
nal que estem consolidant per fer més difícil que en el futur 
puguen reproduir-se casos de corrupció com els que ha patit 
el nostre territori .

Com he dit moltes vegades, la transparència és un dels 
millors antídots per a la corrupció. Tenim el Codi de bon 
govern de la Generalitat. Tenim una oficina de control de 
conflictes d’interessos. Som pioners com a comunitat autò-
noma també en ficar en marxa els pressupostos participa-
tius. No n’hi ha cap projecte com el que hem ficat en marxa 
en cap comunitat autònoma de l’estat espanyol .

Fa poc presentàrem la plataforma TEP, de foment de la 
transparència també per a entitats privades. I també comp-
tem amb una llei reguladora de l’activitat de grups d’interés. 
Per cert, el nostre territori és l’únic, en tot l’estat, que 
compta amb una llei específica en esta matèria. I ara, com a 
conseqüència, un registre de grups d’interés que es podrà 
consultar per qualsevol persona a través del portal GVA 
Oberta .

Cal recordar també que la inscripció en el registre obliga 
prèviament a l’acceptació d’un codi de conducta, al qual 
quedaran sotmesos totes les organitzacions i empreses que 
vullguen registrar-se. Este registre és una ferramenta que 
permetrà que la ciutadania puga conéixer amb transparència 
la relació entre l’administració i els grups d’interés.

La capacitat d’influència en les polítiques públiques sempre 
ha existit, però no amb les fórmules de transparència i 
d’ètica desitjables. La informació continguda en el registre 
ve a cobrir este buit .

Des d’esta conselleria hem posat en marxa tots els mecanis-
mes necessaris per a afavorir el bon govern i evitar la cultura 
de l’amiguisme . Això ens ha permés passar d’un model ante-
rior en què hi havia una administració opaca, a un altre que 
permeta fer visible esta activitat que considerem legítima.

Per tant, el registre és una eina positiva per a la trans-
parència, però també per al foment de la participació i, per 
descomptat, de la qualitat democràtica. És una forma de 
participació en els afers públics, que permet un diàleg profi-
tós per a la societat en el seu conjunt entre els representants 
de determinats interessos i els càrrecs públics.

Jo crec que això és important deixar-ho clar. És important 
la participació dels grups d’interés i malament un govern 
que no se deixe influir. Per exemple, jo, com a consellera de 
participació i de cooperació, doncs, tinc una relació conti-
nuada amb les ONGD del nostre territori. I és normal que 
m’influïsca, i és normal que a l’hora de fer un pla director o 
qualsevol política que tinga a vore amb cooperació estiga 
influenciada pel que diguen, perquè mal va un govern que 
no escolta la societat civil. Hi havia un temps on no es feia 
cas a la societat civil, i quan es feia cas no era precisament 
per l’interés general .

En este sentit, cal dir que una vegada més som capdavan-
ters en esta qüestió. De fet, a l’estat existix un avantpro-
jecte, però encara està finalitzant la consulta prèvia. També 
fa temps que en les Corts Generals s’ha previst modifi-
car, però tampoc ho està; també s’ha de ficar en marxa en 
estes Corts Valencianes. I pel que fa a la resta de comunitats 
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autònomes, sí que n’hi han dos, com Catalunya i Castella i 
Lleó, que ho tenen en marxa, però no funciona el registre 
com ací, ni tan transparent ni donarà tota la informació que 
nosaltres anem a donar .

El registre de grups d’interés de la Generalitat s’ha dotat 
de mecanismes de control que garantiran la seua unitat i 
eficiència, i a això haurem de sumar la inclusió del concepte 
de petjada normativa, recollit en la regulació, un instrument 
que permetrà seguir la traçabilitat de l’activitat d’influència i 
del seu impacte en les polítiques públiques. Per tant, complix 
tres principis bàsics: la regulació de l’activitat d’influència, 
que servirà per a enfortir la participació; el registre de tota 
activitat d’influència en els processos d’elaboració norma-
tiva, i també l’objectiu de la rendició de comptes.

Insistisc, apostar per la cogovernança implica fer una escolta 
activa d’aquelles organitzacions i entitats que puguen apor-
tar les seues preocupacions i els seus coneiximents, però 
cal compartir-ho amb la resta de manera transparent. Cal 
mantindre un diàleg permanent amb la societat civil i fomen-
tar la participació en la presa de decisions. Volem que els 
grups d’interés treballen en el marc de la col·laboració i 
buscar un equilibri entre les necessitats i les expectatives 
dels diferents grups.

En definitiva, el registre de grups d’interés és una realitat, 
però sobretot és una eina més al servei de la ciutadania . 
Com ja sabeu, tota la informació mitjançant GVA Oberta.

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Senyories, i amb estes paraules finalitzem el punt, amb esta 
resposta, i el ple de hui .

Han fet vostés un bon treball.

És closa la sessió. (El president colpeja amb la maceta. Veus)

Els recorde als síndics i síndics adjunts que tenim ara una 
Junta de Síndics en la sala Vinatea . Abans de la mascletà, sí, 
senyories .

(S’alça la sessió a les 13 hores i 51 minuts)

D’acord amb l’article 18.2 del Reglament de les Corts 
Valencianes, s’indiquen les senyories assistents a la sessió:
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